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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 4. juni 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 526 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra udvalget. 

Spørgsmål nr. 526: 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 7. marts 2020 fra Dorthe Mortensen om 
at "Definer plejefamilierne i Danmark", jf. SOU alm. del - bilag 227.” 

Svar: 

Jeg er meget optaget af, at vi sikrer en høj kvalitet i anbringelserne, og en betingelse 

for at lykkes med dette er, at der er familier, som siger ja til opgaven som plejefamilie 

for et udsat barn eller ung. Det er derfor vigtigt, at plejefamilierne støttes i den opgave, 

og at der er ro og stabilitet omkring forholdene i anbringelsen, så barnets trivsel ikke 

kommer i klemme i en konflikt mellem de voksne. 

Der henvises i bilag til spørgsmålet til en verserende sag i Assens Kommune, som jeg 

er gjort bekendt med og har svaret på i besvarelsen af SOU alm. del spm. 398 (vedlagt 

som bilag). Som beskrevet i mit tidligere svar er aflønnings- og ansættelsesforhold for 

plejefamilier ikke reguleret i serviceloven. Det er et aftaleforhold mellem plejefamilie 

og kommune, og det er min forventning, at parterne lokalt tilstræber et konstruktivt og 

løsningsfokuseret samarbejde om vilkårene med fokus på respekt og dialog.  

Kommunerne skal yde løbende faglig støtte til plejeforældrene i løbet af en anbringel-

se, hvilket skal sikre, at plejeforældrene er klædt på til opgaven og de udfordringer, der 

kan opstå som led heri. Det er reguleret i servicelovens § 66 c, stk. 1, at efteruddannel-

se, supervision, rådgivning og vejledning til plejefamilien skal ydes i overensstemmel-

se med plejeopgavens omfang. Det er vigtigt, at plejeforældre ikke oplever at være ladt 

alene med opgaven, og at manglende støtte ikke bliver en årsag til en afbrudt anbrin-

gelse. 

Jeg kan oplyse, at regeringen i øjeblikket er ved at se på et kvalitetsløft af hele anbrin-

gelsesområdet, og heri indgår plejefamilieområdet naturligvis også. 

 

Med venlig hilsen 
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